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Redactioneel
Door: Anna Tjitske Wienia
Lieve lezers!

De tweede koeieletters alweer voor ons als redactiecommissie. Ik moet 
eerlijk zeggen, de tijd gaat onder deze bijzondere omstandigheden toch 
best wel snel. 
Het voorjaar is aangebroken na een winterse periode in februari waar 
we allemaal nog mooi op de schaats hebben kunnen staan. Dit is ook 
terug te zien aan de coverfoto, welke nog in de winterse sferen is! De 
coverfoto is de winnaar geworden uit alle prachtige inzendingen van de 
fotowedstrijd, lees verderop in de koeieletters waarom dit de winnaar is 
geworden.
Er zijn ook weer veel online activiteiten geweest, welke nog altijd druk 
bezocht worden. Het (online) hoogtepunt voor een aantal leden was 
toch wel de quizbingo, waarbij onder andere een plekje op de eerstvol-
gende BiLE te winnen viel.
We kijken als commissie uit naar de tijd dat we gezellig samen kunnen 
zitten en een biertje kunnen drinken, hopelijk duurt dat niet al te lang 
meer.
Hopelijk zien we jullie ook snel een keertje in de kamer!
Liefs namens de redactiecommissie,
Anna Tjitske
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Voorzitterswoord
Door: Tim van Dijk

Wij hebben leuke banen
in de veterinaire branche
voor jou!

info@flexvet.nl - 053 572 5548 - www.flexvet.nl

personeels- en managementdiensten

voor de veterinaire sector

Beste Veefokkers,  
 
De lammetjes dartelen weer door de 
wei, de vogeltjes beginnen weer volop 
te fluiten en de avonden worden weer 
langer. Dat kan maar 1 ding betekenen: 
voorjaar! Een heerlijk vooruitzicht. Ge-
lukkig pakt niemand, zelfs geen virus, 
ons dit af.  
Het doorgaan van activiteiten is iets 
dat, ook voor ons, minder zeker is. 
Hier gooit bovenstaande pretbederver 
wel roet in het eten. Voorgaande jaren 
keken we rond deze tijd reikhalzend uit 
naar de buitenlandse excursie die vaak 
eind april/begin mei gepland stond. Dit 
is uiteraard niet mogelijk en als oploss-
ing hadden we half april de binnenland-
se excursie gepland. Door de hopeloze 
vooruitzichten hebben we moeten 
besluiten om ook dit op te schuiven 
naar een later moment. Ook de buiten-
landse excursie, die vooralsnog in juli 
gepland staat, is nog lang niet zeker. 
Het wordt met de week spannender of 
dit te organiseren valt.  
Er is daarentegen zeker licht aan het 
einde van de tunnel. Er wordt flink     
gevaccineerd en mede door het moo-
iere weer zal er steeds meer mogelijk 
zijn. Tot dat dit licht er is zullen we er al-
les aan doen om het Veefokkersgevoel 
in jullie huiskamers te verspreiden. De 
agenda staat in april bijvoorbeeld tot 
de nok toe gevuld met interessante lez-
ingen en onze enthousiaste commissies 

zijn bezig om de komende maanden 
voor hetzelfde resultaat te zorgen.  
Naast de online verhalen van vele sprek-
ers, was er de afgelopen tijd ook ruimte 
voor ontspanning. Zo was de V.V.F.C. 
Quiz-bingo een groot succes, want 
er zijn fantastische prijzen uitgereikt 
(waaronder een tosti-ijzer en een plek 
op de volgende BiLE), mede door het 
grote deelnemersaantal. Ook kan menig 
Veefokker zijn of haar creativiteit kwijt 
bij de online schilderavonden, we zijn 
zeer benieuwd naar de artistieke hoog-
standjes!   
Verder staan er weer bedrijfsbezoeken 
gepland om op beeld vast te leggen 
voor onze serie ‘Koekeloeren’. Ook 
daarvoor stonden de maatregelen vaak 
in de weg. Zo hebben jullie recent kun-
nen zien hoe het er aan toe gaat bij een 
schapenmelker.  
Al met al hopen we dat jullie ook de 
komende tijd weer genieten van de 
dingen die wel mogelijk zijn en ook zien 
dat er, hoe lastig het soms ook is, weer 
licht aan het einde van de tunnel is. Alles 
kump goed! 
 
Blijf gezond en we zien jullie snel! 
 
Met VEEterinaire groet,  
Tim van Dijk 
H.T. Voorzitter

https://www.flexvet.nl/
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Door: Tim van Dijk
Dierennieuws Voedingsuurtje rundvee

Door: Jan Pieter van den Bosch

Dat voeding een enorm 
belangrijke (en complexe) factor 
op het melkveebedrijf is, weten we 
allemaal. Bij ons toekomstige werk 
als dierenarts speelt voeding dan 
ook direct of indirect een grote rol. 
Pensverzuring, lebmaagdislocaties 
en melkziekte zijn problemen waar 
we straks regelmatig mee te maken 
krijgen, die vaak gelinkt zijn aan rant-
soenen. En ook bij het optimaliseren 
van het bedrijfsproces is het van 
belang dat de rantsoensamenstelling 
en voeropname perfect zijn! Dat we 
hier als dierenarts in spe écht kennis 
van moeten hebben, spreekt dan ook 
voor zich. 
De digitale lezing van dierenarts 
Aukje Geurtsen van De Heus heeft 
hier zeker aan bijgedragen. In twee 
uur tijd nam ze ons mee langs verschil-
lende aspecten van de voeding van 
melkkoeien. Kennis van de (fysiologie 
van de) pens vormde hierbij de basis. 
Immers: voeren van de koe is voeren 
van de pens. We leerden wat het effect 
van verschillende voedermiddelen is 

op het vetzuurpatroon in de pens en 
de gehaltes in de melk. Naast gras- 
en maiskuil, passeerden ook allerlei 
bijproducten de revue. Sojaschroot, 
bierbostel en maïsmeel hebben ieder 
hun eigen voor- en nadelen. Uitein-
delijk gaat het om het eindproduct: 
een goed uitgebalanceerd rantsoen. 
Sleutel je aan één parameter? Dan 
gaat het voor je het weet ten koste 
van een andere.. Als afsluiting van de 
avond bespraken we nog de kuil-
uitslagen van afgelopen jaar. Het 
zonnige en droge voorjaar heeft grote 
invloed op de kuilkwaliteit gehad. 
Het is dus belangrijk om er passende 
kuilen/bijproducten tegenover te 
zetten om problemen te voorkomen 
en de opbrengst te optimaliseren. 

Al met al was het een leerzame en 
nuttig avond. Het werd duidelijk hoe 
belangrijk kennis van voeding voor 
veeartsen is. Deze lezing was een 
mooie aanvulling op het voedings-
onderwijs dat we al in het reguliere 
onderwijs krijgen.

Op het moment zitten we met smart 
te wachten op nieuw leven in onze 
koppel verenigingsdieren. Koe 82 en 
Froukje gaan onze zomer nóg mooier 
maken dan dat hij naar alle waarschi-
jnlijkheid wordt. In juni hebben wij 
namelijk 50% kans om dichter bij ons 
fokdoel te komen. Koe 82 gaat dan 
afkalven van hopelijk een vaarskalf 
met als vader de Fries Roodbonte 
Rivelino. Daarnaast zal Froukje in juli 
trotse moeder zijn van een zwarte 
blaarkop. Wachten duurt lang, vooral 
in deze tijd! Ook Froukje en koe 82 zijn 
de lockdown meer dan zat.

 
Gelukkig zijn eerst de varkens aan 
de beurt. In april zullen Bartelientje 
en Doutzen gaan werpen! Dit zorgt 
dan naar verwachting voor flink wat 
variatie op de kraamafdeling. We 
zijn benieuwd hoe de biggen (75%       
Berkshire) eruit gaan zien.

 
 

Bij de schapen was er de afgelopen 
weken een ware soap gaande. Oreo, 
Cato en Arnold hebben voor flink wat 
verwarring gezorgd. Arnold had een 
tweede kans gekregen om ons te helpen 
een generatie verder te komen in het 
stamboek. Een week nadat de ram die 
mogelijkheid kreeg, werden Oreo en 
Cato echter drachtig gescand. Niet van 
deze dekpoging natuurlijk, maar al van 
de eerste keer!

Dit nieuws hebben we met veel blijd-
schap ontvangen en sommigen van 
jullie hebben er vast van gehoord.  
 
Nu het trieste nieuws. Weer een week 
later kwam de dierenarts langs om 
opnieuw te scannen en wat bleek? 
Toch niet drachtig, een flinke domper… 
Het goede nieuws is dat Fabiënne op 
14 februari gelammerd heeft. Hugo 
(een rammetje) en Sterre (een ooitje)      
groeien als kool en ze staan er prachtig 
en parmantig bij.
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Actualiteiten in de veehouderij

Fosfaatrechten per netto kilo fosfaat   €134,00

Eieren per 100 stuks (gem.)  €8,15   
Vleeskuikens per kg (gem.)  €0,78

Uitbetaalprijzen vleesvarkens per kg slachtgewicht
Compaxo    €1,48 
Nord West    €1,50
Van Roo meat    €1,48 
Vion     €1,67 

Melkprijs maart/april per 100 kg melk
Friesland Campina regulier   €35,13
Friesland Campina biologisch   €47,50
Aware regulier     €35,18
Aware biologisch    €52,34
DOC      €36,42

Besmettingskans zwoegerziekte in wei is erg klein 
2 februari 2021
De kans dat een schaap met zwoegerziekte een an-
der schaap in de wei besmet is erg klein. Op stal is die         
besmettingskans echter wel zeer groot.Stijgend percentage koeien met scherp in in sectiezaal GD 

18 februari 2021
Het percentage koeien met scherp in, een scherp voorwerp in de 
maag, is ten opzichte van het aantal koeien dat ter sectie aange-
boden wordt aan de Gezondheidsdienst voor Dieren (GD) de afge-
lopen jaren flink gestegen. Het vaak verdachte zwerfafval kan echter 
niet als oorzaak worden aangewezen.

Het meer drinken van de zeug zorgt voor zwaardere biggen en 
meer biest 
26 februari 2021
Werken aan vitalere biggen zit soms in een verrassende hoek. 
Zeugen die in de dracht minimaal 4 liter meer drinken dan gemi-
ddeld (6,2 liter per zeug per dag), hebben tomen met gemiddeld 
50 gram zwaardere biggen. En rond het werpen  produceren volop          
drinkende zeugen 10 procent meer biest.

Uitkomst in de stal beste optie voor resultaten 
vleeskuikens 
18 februari 2021
Vroege voeding in combinatie met lang transport is 
negatief voor het welzijn van vleeskuikens. Transport 
zonder voer is dan een betere optie, maar uitkomst in de 
stal is het beste voor vleeskuikens omdat ze zo na uit-
komst direct beschikking hebben over voer en water.

Prijzen Slachtlammeren
Ooien boven 20 kg   €113,50-€128,13
Rammen boven 25 kg   €142,86-€164,38
 
Slachtschapen 1e kwaliteit  €108,25-€130,38

Tien jaar oude zeug in het zonnetje gezet 
12 februari 2021
Een verrassend feestje bij de familie Holleman in het Gelderse 
Babberich. Eén van hun zeugen werd tien jaar. Reden om haar in het 
zonnetje te zetten met slingers en taart.
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Lezing immunologie varkens
Door:  Kirsten Dekker

Op donderdag 25 maart was 
het tijd voor weer een lezing,              
uiteraard online, van Marc Schyns 
over immunologie bij varkens. De 
opkomst loog er weer niet om, 
zoals bij eigenlijk elke online lezing 
tegenwoordig.

Marc opende de lezing met een 
korte introductie over zichzelf, 
maar we doken algauw in het 
opfrissertje van de algemene 
immunologie.  Je kent het wel, de 
afweer in de verschillende vormen, 
zoals de aangeboren en verworven 
immuniteit, en de verschillende 
barrières in het lichaam die ook 
pathogenen buiten kunnen  hou- 
den. Een big wordt geboren met 
weinig tot geen antistoffen, en 
verkrijgt al zijn antistoffen via de 
maternale en actieve immuniteit. 
Deze kennis over immunologie 
is handig, omdat je op deze ma-  
nier kan inschatten of je actief (de 
biggen zelf) of passief (via de zeug) 
zal moeten vaccineren.

Vervolgens  maakten we ook nog 
een uitstapje naar een diagnose 
stellen en het testen van dieren.

Testen gaat over beide sensitivi-
teit (vinden van zieke dieren) en 
specificiteit (waarnemen gezonde 
dieren). Hiertussen zit een drem-
pelwaarde die de grens aangeeft 
tussen zieke en gezonde dieren. In 
het begin was het best een beetje 
abstract, maar toen Marc kwam 
met het temperatuurvoorbeeld 
werd het ineens een stuk dui-  
delijker.

Vervolgens zijn we met z’n allen 
virtueel over een casus van een 
varkensbedrijf gebogen. Hierin 
werden naast de ziektes (APP, 
circo, influenza, lawsonia, myco-
plasma en PRRS), ook gegeven 
welke entingen waren toegepast, 
het vaccinatie schema en de an-
amnese die gedaan was. Door de 
duidelijke grafieken en figuren die 
erbij hoorden, hebben we goed 
kunnen inzien hoe je zo’n onder-
zoek nou interpreteert.

Het was weer een interessante 
lezing, en ik denk dat vooral wij 
eerstejaars er wat aan hebben ge-
had omdat het mooi aansloot op 
het vak IA van het moment. Marc, 
bedankt voor de heldere uitleg!

VVFC Quizbingo
Door:  Douwe Wijnia

Op woensdagavond 3 maart was 
de ‘VVFC quizbingo’! Na een flinke 
kapsalon naar binnen te hebben 
gewerkt als bodem, begon de avond 
met het overschrijven van zes bingo-
kaarten, digitaal naar papier. Ge-
lukkig met een biertje erbij! Nadat 
het bestuur prachtig verkleed was 
en enige technische mankementen 
verholpen waren konden we vlot 
van start. De ene vraag was ge-
makkelijker dan de ander, gelukkig 
hadden we antwoorden op de kaart. 
Met begrippen als ‘Zwarte Cross’ en 
‘Schotland’ en een aantal veefokkers 
hitjes kwamen vele goede herin-
neringen naar boven, maar ook een 
stukje educatie over de sector en de 
vereniging mocht niet ontbreken. En 
met Lennert aan de spotlightknop 
konden we thuis allemaal even goed 
zien tegen wie we speelden!

Vanzelfsprekend werden er bij de 
bingo mooie prijzen weggegeven. 
Nadat dan eindelijk het nummer 
van ‘Chicken Little’ getrokken werd, 
was ik de gelukkige winnaar van een 
heerlijk kratje Klok, gesigneerd door 
Vice-Voorzitter Boyd. Fantastisch! 
En het geluk kon niet op, want daar 
kwam later ook nog een turbo-
tosti-ijzer bij. Ook met een dank aan 

Alger die in een gulle bui was, we 
hadden tegelijk bingo. Zo hoef ik, 
ondanks de tijdelijke sluiting van 
de veefokkerskamer, geen tosti in 
de pauze meer te missen. Of vier 
tosti’s tegelijk, wat een machine! 

De avond werd afgesloten met wat 
borrelpraat, maar toen Max zijn 
biertje over m’n laptop heen liet 
vallen was de bingo dan toch echt 
afgelopen. Gelukkig geen blijvende 
schade! Bestuur en deelnemers, 
hartstikke bedankt voor deze   
mooie avond! 

Uitslag quizbingo:

Ronde 1:
Schapen poster: Dirk van der 
Wielen 
Fles Nozem: Daisy Geitebeek
Borrelpakket: Daisy Geitebeek
Tosti-ijzer: Douwe Wijnia

Ronde 2:
Koehandel bordspel: Jennifer van 
Alphen
Koeienposter: Peter v/d Loos
Kratje Klok: Douwe Wijnia
Plekje op de BiLE: Jennifer van 
Alphen
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Boerenbloed
Door: Mark de Rooij

Hey Veefokkers! 
Ik ben Mark, 18 jaar oud en zal           
jullie wat meer vertellen over ons 
melkveebedrijf in Abcoude, net onder 
de rook van Amsterdam. Ik woon 
hier samen met mijn ouders, broertje 
en zusje. Wij weiden onze 220 stuks 
melk- en kalfkoeien en bijbehorend 
jongvee op 76 hectare grasland. In 
totaal hebben we 86 hectare grasland 
en 18 hectare maisland in gebruik, 
wat bijna allemaal eigendom is. Naast 
de koeien hebben we nog een hond 
genaamd Bailey. Hij is 7 jaar oud en 
is een Grote Zwitserse Sennenhond. 
Ook hebben we 3 katten. 

Ons bedrijf is al in de familie sinds de 
jaren 30 toen de opa van mijn moeder 
het bedrijf kocht. Toen mijn ouders 
het bedrijf overnamen van mijn opa 
in 1996 hadden we 65 melkkoeien, 
60 stuks jongvee, 40 fokzeugen en 
30 schapen. De fokzeugen en schap-
en zijn snel afgestoten, want dat 
kostte te veel tijd. In 2004 zijn mijn 
ouders een samenwerkingsverband 
aangegaan met de buurman. Hij fokt 
voor ons het jongvee op. Door deze 
specialisaties konden we groeien in 
het aantal koeien en nam de werkdruk 
af, waardoor we meer vrije tijd 
hadden.

De koeien lopen sinds oktober 
2018 in een nieuwe 0-6-0 lig-
boxenstal. Dit betekent dat de 
koeien in het midden lopen, 
waar 6 rijen boxen staan, en aan 
de buitenkanten de voergangen 
zijn. De koeien worden 2x per 
dag gemolken in een 40-stands 
buitenmelker van SAC/Pearson. 
’s Ochtends melkt mijn vader en 
‘s middags doet een mede-
werker dat. Alles is erop gericht 
dat 1 persoon het bedrijf kan 
doen. Zo melkt er maar 1 
iemand. Ik melk zelf ook 1x in de 
week de koeien. Daarnaast is de 
wachtruimte groot genoeg voor 
alle koeien zodat je de koeien 
maar 1x hoeft op te sluiten. 
Wanneer de koeien uit zijn, kun-
nen ze automatisch gesepareerd 
worden naar het strohok of naar 
het separatiehok, zodat je de 

probleemkoeien dichtbij hebt. 
Verder besteden we bijna al het werk 
op het land uit aan de loonwerker, 
behalve het schudden en harken. 
Dat vinden de buurman en ik leuk 
om te doen. Onze trekkers komen 
daarom ook nog uit de vorige eeuw 
en worden bijna alleen nog maar 
gebruikt voor het voeren. 

Mijn vader insemineert de koeien 
zelf. Ons fokbeleid bestaat uit een 
driewegkruising met Holstein-
Friesian, Fleckvieh en Noors Rood-
bont. Hierbij streven wij naar een 
‘ghost’ cow, oftewel een koe die je 
niet ziet, geen problemen heeft, 
gewoon zijn ding doet en vruchtbaar 
is. Vroeger hadden we alleen 
Holstein-Friesian, maar wanneer die 
een pijntje hadden, konden ze niks 
meer. Door de driewegkruising krijg 
je een iets robuustere koe die daar 

doorheen loopt. 
De oude stal staat er ook nog 
steeds. Op het roostergedeelte 
uit 1989 hebben we de droge 
koeien lopen en het oudere 
gedeelte uit 1971 met dichte 
vloer wordt voornamelijk ge-
bruikt voor opslag. Daarnaast 
houden wij daar de stierkalveren 
tot 14 dagen. De vaarskalfjes 
die aangehouden worden gaan 
na de geboorte direct naar de 
buurman om daar opgefokt te 
worden. 
Ik vind het erg leuk om op de 
boerderij te helpen. Ik zie het 
namelijk niet als werk, maar als 
ontspanning om even nuttig 
bezig te zijn. Gewoon je 
gedachtes op nul zetten en gaan. 
Ik weet echter nog niet of ik het 
bedrijf later over wil nemen. Er 
is namelijk zo ontzettend veel 
gezeik omheen, wat het een stuk 
minder aantrekkelijk maakt. 
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Lezing kalkoenhouderij
Door: Michelle Steka

Op de faculteit leren wij natuurlijk veel 
over pluimvee, maar specifiek over 
kalkoenen krijg je niet heel veel mee. 
Op 19 januari kwam Marc Heijmans ons 
vertellen over de kalkoenhouderij. Marc 
Heijmans is werkzaam bij Poultry Vets, 
als specialist van leghennen en 
kalkoenen.
Er werd eerst verteld over hoe de 
Nederlandse sector in elkaar steekt. Er 
zijn sinds enkele jaren geen vermeerd-
eringsbedrijven meer in Nederland. 
Vervolgens over de kalkoen zelf: want 
ja, waarom is de kalkoen nou zo leuk? 
Ten eerste zijn kalkoenen heel nieuws-
gierig, wanneer je de stal binnenkomt 
zullen zij allemaal even peilen wat je 
komt doen. Heel slim zijn ze dan weer 
niet. Als zij water namelijk opeens op 
een andere manier aangeboden 
krijgen bijvoorbeeld, zullen zij niet 
meer drinken. Ook zijn het kieskeurige 
dieren, want als de medicijnen in hun 
water een beetje bitter zijn willen ze 
ook niet meer drinken. 

De huisvesting was een belang-
rijk onderwerp. Zo zijn kalkoenen 
zware dieren die graag willen liggen, 
waardoor een dikke laag strooisel 
nodig is. Ook zijn kalkoenen erg 
vatbaar voor luchtwegziektes, 
waardoor ventilatie een belangrijk 
aspect is.
Er werd ons verteld welke ziektes 
een rol spelen, zoals Clostridium, 
Blackhead en Aviaire influenza. 
Blackhead is een reden dat som-
mige Nederlandse boeren zijn 
gestopt met het houden van kalkoe-
nen. Kalkoenen staan al bovenaan 
in antibiotica gebruik en wat weer 
terugkwam als conclusie was dat 
het management verbeteren een 
hele belangrijke rol speelt.

Alles bij elkaar genomen hebben 
we dus heel erg veel geleerd over 
de kalkoen(houderij) in een leuke 
lezing!

Advertenite Techmix

Hele pagina

De toekomst van uw vee 
hangt af van herstel, prestaties 
en productiviteit - help uw 
kalveren met herstellen en 
rehydrateren met ons protocol 
tegen kalverdiarree.

Het TechMix   Protocol voor

@techmixglobal

Verstrek 100 ml BlueLite® ReplenishM voor elke 2 liter water 
(voorkeur warm water)

Beschikbare verpakkingen:  fles en 5 liter jerrycan

Stap 2: Rehydrateer en herstel de elektrolytenbalans

OFOF
Los een BlueLite C Hydra Tabs®-tablet op in  
1 liter warm water

Beschikbare verpakkingen:  emmer met 20 tabletten

kalverdiarreekalverdiarree

Geef één capsule Calf Renova® en herhaal dit 
op dag 2 of 3 indien nodig (verstrek nooit meer dan 3 

capsules achtereenvolgend)

Beschikbare verpakkingen:  12 en 36 capsules per 
pot

Stap 1: Verminder de ernst van diarree bij het eerste teken

http://www.techmixinternational.com/
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Lezing kalverdiarree Techmix
Door: Pascale Algra

Wij kunnen voorlopig nog niet naar 
het buitenland, maar afgelopen 25 
februari kwam er wel een stukje 
buitenland naar ons toe. Tommy 
Heffernan, een Ierse dierenarts en 
Master Cow Signals trainer, gaf een 
lezing over kalverdiarree en vooral 
over welke alternatieve behandelin-
gen er zijn voor kalverdiarree. Met 
ontzettend veel enthousiasme en in 
een fantastisch accent vertelde hij 
ons en veel afgestudeerd dierenart-
sen uit verschillende landen over de 6 
belangrijkste dingen om op te letten 
als het gaat om kalvergezondheid. Al-
lereerst natuurlijk de biestopname en 
voeding van het kalf. Maar daarnaast 
gaf hij aan hoe ontzettend belangrijk 
het is om te kijken naar het kalf zelf, 
of hoe het zelf verwoordde: “Look! 
Think! Act!”. Maar we moeten niet 

alleen kijken naar het kalf, we moeten 
de hygiëne van het hele bedrijf en het 
hele systeem beoordelen en willen opti-
maliseren. Maar het belangrijkste is ook 
de boer zelf; luister naar de boer, laat 
hem zien hoeveel jij wilt doen om hem 
te helpen het probleem op te lossen en 
geef hem handvaten om problemen 
de volgende keer zelf op tijd te kunnen 
signaleren zodat er zo vroeg mogelijk 
een behandeling kan worden gestart. 
Dit begint allemaal met het herkennen 
van dehydratie bij het kalf en het op 
tijd rehydreren van het kalf. Nu ging de 
lezing eigenlijk over de alternatieve be-
handelingen voor kalverdiarree, dus hier 
kwam hij aan het einde van de lezing 
ook nog even op terug, waarbij hij pre- & 
probiotics, essentiële olie zoals oregano, 
phagetherapy en het supplementeren 
van oligosachariden noemde als veel-
belovende, opkomende behandelmeth-
oden. De avond eindigde met een leuke 
discussie tussen de verschillende diere-
nartsen en studenten.

Lezing geitenhouderij
Door: Johan de Boer

Op deze avond was Rianne Klerx van 
DierenArtsen MiddenBrabant te gast 
om een lezing te verzorgen over de 
melkgeitensector. Rianne heeft in een 
korte tijd heel erg veel over de sector 
kunnen vertellen. Om te beginnen gaf 
ze een overzicht van de sector in zijn 
geheel, namelijk de sector bestaat uit 
ongeveer 370 bedrijven met gemiddeld 
1200 dieren per bedrijf. Gemiddeld 
produceert een melkgeit rond de 3 
liter per dag, maar dit kan oplopen tot 
9 liter bij de hoog productieve dieren. 
Het grote verschil met melkkoeien is 
dat melkgeiten veel persistenter zijn 
qua productie en dat ze na aflammeren, 
op een jaar leeftijd, wel 4 jaar redeli-
jk stabiel kunnen produceren. Door 
middel van kruisen van verschillende 
rassen, zoals saanen(witte melkgeit), 
nubische geiten en toggenburgers, kun-
nen gehalten in de melk of liters melk 
gestuurd worden. Na deze introductie 
nam Rianne ons mee in haar verhaal 
aan de hand van haar jaarlijkse agen-
da. Daarmee startten we in oktober 
met het dekken van de ooien en het 
vaccineren tegen clostridium. Daarbij 
wordt er onderhuids gevaccineerd op 
de ribwand, omdat een entreactie in de 
hals teveel op Casious Lymphadenitis(-
CL) zou kunnen lijken. In januari worden 
de voorbereidingen getroffen voor het 
lammeren van februari, maart en april. 

In de lammerperiode is biestvoorzien-
ing binnen de eerste 24 uur van de 
lammeren van groot belang, omdat 
bij geiten helemaal geen antistoffen 
de placenta kunnen passeren. Veel 
geitenhouders maken gebruik van 
kunstbiest in verband met het risico 
op overdracht van CL en CAE(Caprine 
Artritis Encephalitis) via biest. Vervol-
gens worden lammeren onthoornd op 
een leeftijd van 10-13 dagen en daar-
bij ook gevaccineerd tegen paraTBC. 
In de periode april-september worden 
dieren gevaccineerd tegen Q-koorts, 
wat verplicht is voor bedrijven 
met een publieke functie en voor 
melkgeitenhouderijen. Tot slot wordt 
er het hele jaar rond gemonitord voor 
CL en CAE door middel van antistoff-
en onderzoek in de melk. En zo waren 
we het jaar rond en hebben we een 
indruk gekregen van de werkzaam-
heden van een dierenarts die zich 
bezig houdt met geiten. Mocht dit 
alles je hebben geïnteresseerd voor 
de geitensector, dan mag je altijd 
een keer meelopen met Rianne en ze 
voegde daaraan toe dat ze mogelijk 
ook nog plekken weet om te helpen 
tijdens het lammerseizoen.
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In uw gebied te bestellen via uw lokale KI-club of via: 
 

AI Total - Tel.: 038-4604311 - info@ai-total.nl 

WWW.AI-TOTAL.NL
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Anreli x Rocky x Stellando x Sunrise x Shottle x Dustin

gNVI +230 // INET +395

Productie: +1246 kg Melk  +0.29% Vet  +0.06% Eiwit 
            +83 kgV        +50 kgE

Fitness:  Geboortegemak 102  Levensduur +302 
              Klauwgezondheid 104

Exterieur:  Beenwerk 106  Uier 107 
   Beengebruik 105  Speenlengte 105 
 Totaal Exterieur 107

Top-bevruchter! 
Super COMPLEET Exterieur - Breed inzetbaar
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MITCHMITCH
NH Sunview

Kerrigan x Balisto x Sudan x Xacobeo x Goldwyn

gNVI +323 // INET +484

Productie: +1491 kg Melk  +0.35% Vet  +0.10% Eiwit 
            +99 kgV       +62 kgE

Fitness:  Levensduur +736  Klauwgezondheid 104 
              Uiergezondheid 105  Celgetal 109

Exterieur:  Uier 108 
 V.speenplaatsing 96 en A.speenplaatsing 97 
 Ideale robotuiers! 
 Kruisligging 103  Kruisbreedte 104 
 Totaal Exterieur 109

Gehalten & Robotuiers 

ALLROUND Exterieur - Top gNVI stier in NL

Plus:  A2A2 
 aAa 324 156

Casuïstiekenuurtje varkens 
Door: Marit van Duijn

Woensdag 27 januari had Arie van 
Nes een leuk uurtje voor ons 
voorbereid over een locomotie 
gerelateerde casus bij varkens. 

Ondanks dat het online was, was 
het erg interactief en werden wij 
als studenten echt aan het 
denken gezet over wat er nou aan 
de hand kon zijn. Voor mij persoon-
lijk een goede eye opener in 
hoeveel ik wel niet vergeten ben 
en voor de derdejaars was het een 
goede oefening voor het komende 
locomotie tentamen. 

De casus was dat vleesvarkens in 
hondenzit zaten, slap waren in de 
achterhand, maar dat ze na 5-6 
dagen wel weer beter werden door 
penicilline. Streptococcus suis 
stond dus wel bovenaan onze DDx. 
Na de nodige sectie kwam de aap 
uit de mouw. Het typische beeld 

van een mycoplasma hyosynoviae. 
Een beetje onlogisch, want waar-
om reageerde de varkens dan op 
de penicilline? Die penicilline bleek 
geheel onnodig, de varkens ge-
nezen vaak uit zichzelf weer. 

Dit wees er maar weer op dat je 
altijd alert moet blijven voor het 
onverwachte. 
Al met al een zeer geslaagd en 
leerzaam uurtje met een goede 
opkomst!

https://www.ai-total.nl/
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Casuïstiekenuurtje vleeskalveren
Door: Jan Wesselink

Op woensdag 3 februari ’21 was het 
tijd voor een interessante lezing over 
de vleeskalversector. De lezing werd 
gegeven door Jolien Pruijn van AdVee 
dierenartsen. De in Gent afgestudeerde 
Jolien is 1 van de 3 dierenartsen die 
zich bezig houdt met vleeskalveren bij 
AdVee. Door alle perikelen rondom de 
Coronapandemie worden de lezingen 
nog steeds online gegeven maar toch 
vonden velen de Teams-meeting want 
met welgeteld 53 veefokkers begonnen 
we de lezing. 

Nadat Jolien haarzelf had geïntro-
duceerd begon ze te vertellen hoe 
de kalversector over het algemeen 
in elkaar stak. Er wordt onderscheid 
gemaakt tussen witvleeskalveren en 
rosékalveren. Het rosévlees wordt 
vooral gebruikt voor de horeca. Door de 
coronacrisis is de vraag naar rosévlees 
sterk gedaald waardoor ook de kalver-
sector wordt geraakt door het Corona-
virus. 

Na een duidelijke intro over hoe de 
kalversector in elkaar steekt, ging Jolien 
verder met uitleg over het Bovine Res-
piratory Disease. Bij BRD hebben we te 
maken met ziektekiemen die neerslaan 
in de longen. Hierbij is het erg belang- 
rijk dat er veel diagnostiek plaatsvindt. 
Jolien legde dan ook piekfijn uit hoe 
een longspoeling eruit ziet en op welke 

manieren deze longspoelingen kun-
nen worden uitgevoerd. 

Er werd afgesloten met een actuele 
casus vanuit de praktijk. Jolien gaf in-
formatie over de koppel kalveren. De 
anamnese luidde: ‘3 kalveren liggen 
plots dood.’ Bij de kalveren waren 
er weinig symptomen aanwezig en 
werden plots dood aangetroffen. 
Na gezamenlijk een differentiaal 
diagnose op te hebben gesteld, 
verstrekte Jolien informatie over hoe 
de sectie van de dode kalveren eruit 
zag. Er was een acute peritonitis 
ontstaan door lebmaagperforatie ten 
gevolge van een lebmaagulcus. Na 
de diagnose te hebben gesteld, ging 
Jolien verder over de oorzaken waar-
door deze lebmaagulcus zou kunnen 
ontstaan.

Het was al met al een zeer boeiende 
en leerzame lezing waarbij zowel het 
algemeen houden van vleeskalveren 
en de dier gerelateerde ziektes aan 
bod kwamen. Doordat Jolien ons zelf 
liet nadenken over bepaalde vraag-
stukken werd het een interactieve 
lezing wat de lezing extra leuk en 
uitdagend maakte. 

Advertentie For Farmers hele pagina

WORKING SIDE-BY-SIDE FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?

De agrarische sector is volop in beweging en heeft een belangrijke rol in het vraagstuk hoe op duurzame 
wijze een groeiende wereldbevolking te voeden. ForFarmers kan en wil hieraan een bijdrage leveren en 
biedt agrarische ondernemers innovatieve en duurzame voeroplossingen, waarmee zij vlees, zuivel en 
eieren van hoge kwaliteit kunnen produceren. 

Om daadwerkelijk dé partner van agrarische ondernemers te zijn, investeren wij veel in de kennis van 
onze medewerkers. We leggen de lat hoog en bieden volop mogelijkheden voor getalenteerde en 
ambitieuze mensen. Ongeacht of je nu verstand hebt van herkauwers, pluimvee of varkens. 

De betrokkenheid van onze medewerkers is hoog. Met elkaar – van Sales, Nutritie, Inkoop tot Productie –  
werken we aan de ‘Future of Farming’. Aan een gezonde agrarische sector die nog vele generaties een 
duurzame rol zal spelen in de maatschappij. Daar zijn we trots op en daar zetten we ons met zijn allen 
dagelijks voor in. Pas jij daar bij?

Werken bij ForFarmers betekent werken bij een internationaal groeiende onderneming die volop in 
beweging is. Een resultaatgerichte organisatie met een prettige, informele werksfeer. Met ruimte voor 
eigen initiatief en verantwoordelijkheid, waardoor je mede invulling kunt geven aan de functie en het 
toekomstperspectief ervan. 

Check onze traineeships en vacatures op www.werkenbijforfarmers.nl

https://www.forfarmers.nl/
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De verwachtingen van en voor...
Dierenarts. Een van de mooiste beroepen ter wereld. De droom van velen en wij zijn 
de gelukkigen die deze droom zien uitkomen. Toch stopt een kwart tot een derde 
van de jonge dierenartsen er binnen 5 jaar na afstuderen mee. Niet als welbewuste 
keuze, maar omdat ze zijn afgeknapt of opgebrand. Een van de redenen hiervoor is 
het verwachtingspatroon die de praktijk en net afgestudeerde dierenartsen hebben. 
De misvattingen kunnen voortvloeien uit de opleiding, de praktijk maar ook vanuit 
onszelf.  
Wij als veefokkers zijn ons hier bewust van en hopen wat aan deze problematiek te 
veranderen door elk kwartaal een interview af te nemen met een student, een pas 
afgestudeerde dierenarts en een dierenartsenpraktijk. Door te leren van elkaars 
ervaringen moet het toch mogelijk zijn om het aandeel afknappers en opbranders te 
laten dalen?
Student - Jolien Oosterink
Wat verwacht je als je bent afge- 
studeerd van je eerste jaar in de prak- 
tijk?
Nog heel veel te leren! Ik denk vooral 
veel praktijkvaardigheden en het goed 
omgaan en communiceren met de 
veehouders. Lekker veel met dieren 
werken en mezelf ontwikkelen tot een 
goede dierenarts, en vertrouwen hebben 
in mijn eigen kennis en kunde. Dit moet 
op dit moment nog wel echt ontwikkelen 
namelijk. Ik hoop dat ik in een gezellig en 
goed samenwerkend team terechtkom 
waarbij ik me op gemak voel vragen 
te stellen en ook mijn eigen mening te 
delen over dingen die wij wellicht anders 
geleerd hebben dan mensen die eerder 
zijn afgestudeerd. Ik hoop veel plezier te 
hebben in het vak. 

Waar kijk je nu al naar uit?
Rondrijden in mijn autotje, zonnebril 
op, raampje open, hopelijk een hond 
naast mij en lekker touren van boer naar 
boer. Ik hoop echt onderdeel te kunnen 
worden van zowel het team in de praktijk 
maar ook van de boeren hun bedrijf, om 

gezamenlijk de dierengezondheid, het di-
erenwelzijn, de productie, de economische 
resultaten en het arbeidsplezier en gemak 
te optimaliseren en verbeteren. 

En waarom?
De combinatie tussen het gevoel van 
vrijheid en verantwoordelijkheid trekt mij 
super erg aan! En het onderdeel worden 
van een systeem en samen verbeteringen 
doorbrengen trekt mij heel erg. 

Waar zie je al tegen op?
De diensten, de administratie, en momen-
ten waarop je dingen ziet ‘mislopen’ die 
heel makkelijk anders kunnen, maar waar-
bij het niet lukt dit goed over te brengen 
op de betrokkenen, en zij het dus niet gaan 
veranderen. 

En waarom?
De diensten omdat ik nu uit ervaring wel 
weet dat ik absoluut niet kan slapen als ik 
weet dat ik mogelijk gebeld kan worden. 
De administratie omdat ik nu best veel din-
gen onduidelijk vind, hoe vaak we er ook 
mee bezig zijn, zoals bijvoorbeeld cascade 
regeling, of wat moet je nou precies alle-

...de pas-afgestudeerde dierenarts
maal noteren voor het uitschrijven van een 
recept. Het laatste puntje denk ik, omdat ik 
mij erg betrokken voel bij bedrijven en ik al 
heel vaak snel kleine verbeterpunten zie die  
niet moeilijk zijn uit te voeren en waarvan 
iedereen ze eigenlijk wel aanvoelt dat het 
moet, maar waar misschien door luiheid of 
bedrijfsblindheid niks aan wordt gedaan. Als 
je dan zoiets aangeeft, maar er wordt niks 
mee gedaan dan vind ik dat best lastig te 
moeten blijven aanzien en accepteren. Dat 
wordt dus nog wel een puntje wat ik echt 
moet leren in de praktijk. 

In hoeverre speel je op dat laatste nu al in?
Nog niet super erg, ik ben wel opzoek naar 
methodes om beter te ontspannen en dus 
ook beter te kunnen slapen voor momen-
ten waarop dit normaal gesproken niet lukt 
(zoals met diensten). Ik ben al m’n hele leven 
een slechte slaper dus of dit gaat lukken ;)

Pas afgestudeerde - Marcel Pot
Hoe zag jouw inwerkperiode eruit?
De collega die ik ging vervangen ging in 
september met persioen. Ik ben gestart in 
januari, dus had een mooie inwerkperiode. 
De eerste maand ging ik veel met hem mee 
in dezelfde auto en deed ik nog geen dienst. 

Hoe verliep de communicatie over elkaars 
verwachtingen?
Niet echt duidelijke afspraken over gemaakt. 
Bij het solliciteren gaf ik aan dat ik begelei- 
ding in de eerste paar maanden belangrijk 
vind. De praktijk was het daar vanzelfsprek-
end mee eens. Het mooie was dat er dus 
eigenlijk een mannetje (in dit geval ik) teveel 
aanwezig was voor de hoeveelheid werk. 
Dit geeft rust en vertrouwen. Ik was vooral 

eerlijk over wat ik al wel kon en waar ik 
nog hulp bij had. Je moet weten wat je 
wel kan, maar ook zeker wat je (nog) niet 
kan. 

Voor welke handelingen  ging je als 
eerst alleen op pad? Na hoeveel tijd 
was dat?
De eerste maand ging ik met de colle-
ga mee die ik ging vervangen, maar al 
snel daarna ging ik zelf op pad. Mooiste 
wat er is, want dan ben je zelf de baas 
over de radio en verwarming ;). Ik had 
alvorens ik afgestudeerd was veel mee-
gelopen met verschillende dierenartsen. 
Hierdoor kon ik de klusjes zoals onthoor-
nen, drachtscannen, bloedtappen, al va-
naf het begin. Operaties deed ik zoveel 
mogelijk mee met collega’s, zij lieten mij 
zoveel mogelijk zelf doen. Waarschijnlijk 
ook in hun eigen belang, vanwege de 
achterwacht die ze waren in de week-
enden en nachten voor mij. Ik had het 
geluk dat in onze praktijk een boerderij 
zat met 90 stuks verbeterd rood-bont, 
wat vaak uitdraaide op een keizersnede. 
Een keer was het druk en belde deze 
veehouder in maart. Ik ben toen alleen 
gegaan en in overleg met de veehoud-
er begonnen. Omdat de veehouder al 
zoveel ervaring had met keizersnedes 
praatte hij me gewoon door de operatie 
heen. “Vaak benje te bange” zei die. 
Toen ik de baarmoeder alweer dicht had 
kwam een collega bij me kijken. Hij was 
ook zo weer weg en sindsdien nooit weer 
hulp gehad. Hiermee had ik dus geluk. 
Met  navelbreuk operaties had ik minder 
geluk. Die kwamen gewoon niet op mo-
menten wanneer ik beschikbaar was. In 
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één jaar tijd eentje gehad en samen gedaan 
met een collega. Inmiddels meer gehad 
en doe ik deze zelfstandig. Het is moeilijk 
inschatten in welke tijd je bepaalde hande-
lingen zelfstandig kan uitvoeren. Het hangt 
af van de praktijk. 
Ik heb nog nooit een keizersnede gedaan 
op een schaap. Of het geluk is of niet, ik 
heb ze er altijd via de achterkant uit kunnen 
krijgen. Omdat ik nu twee jaar ervaring heb 
met algemeen opereren zeg ik: Ik heb het 
nog nooit gedaan, dus denk wel dat ik het 
kan! 

Wat is meegevallen in de praktijk en 
waarom?
Doordat ik veel had meegelopen in mijn 
studieperiode, wist ik redelijk goed waar ik 
aan toe was. Tuurlijk ben je zenuwwachtig 
als je voor het eerst op pad gaat. Je hoopt 
gewoon dat alles lukt wat je doet, zeker de 
relatief simpelere dingen. Wat mij meeviel 
is de manier waarop veehouders omgaan 
met pas afgestudeerde dierenartsen. In 
mijn gebied was het geen enkel probleem 
dat het wat langer duurde of dat ik zo nu en 
dan even belde met een collega. Ik was daar 
eerlijk over en ze zagen dat ik mijn best 
deed om de veehouder van dienst te zijn. 
Dat is volgens mij het enige wat echt telt.  
Hoe snel je dingen leert en uiteindelijk kan, 
is mij enorm meegevallen. Je bent handi-
ger en kan meer dan je denkt.  Met rustig        
blijven en je boerenverstand combineren 
met de therorie van de studie kom je een 
heel einde in de goede richting. 

Wat viel tegen in de praktijk en waarom?
Eigenlijk vrij weinig viel mij echt vies tegen. 
Ik had geen tijd om mijn geld uit te geven, 

maar dat is meer een luxe probleem en 
misschien maar beter ook. Ik ben van 40 
uur naar 36 uur gegaan, dus heb nu meer 
tijd. Werk en privé balans prima zo! 
De gedachte dat je van elke zieke koe 
precies weet wat ze heeft en dus beter 
gaat maken is mij wel een beetje tegen 
gevallen. Als student heb je dat idee wel, 
althans ik. In het begin belde ik vaak colle-
ga’s omdat ik dacht dat ik dingen over het 
hoofd zag. Een enkele keer was dat zo, 
maar vaak waren collega’s het eens met 
mijn bevindingen en ingestelde therapie. 
Ik ben altijd eerlijk naar de veehouder 
toe. “ik weet het niet precies, maar we 
gaan de koe ondersteunen met dit en dat” 
vond ik in het begin heel vervelend om te 
communiceren naar de veehouder, maar 
het is wel hoe het soms is. Dit was even 
wennen, maar ook dit heb ik overleefd ;).  

Deze keer interviewen we Ad Groenen, 
sinds 2019 eigenaar van Boschhoven 
Kliniek voor Dieren in Leende en sinds 1 
januari 2021 ook voor de helft eigenaar 
van De Veearts Bladel BV. Boschhoven 
Kliniek voor Dieren is in 2016 opge-
splitst, in een praktijk voor gezelschaps-
dieren en een praktijk voor paard en 
landbouwhuisdieren (ook varkens), 
maar wel in hetzelfde gebouw.

Wat verwachten jullie van een jonge 
dierenarts?
Het belangrijkste is sociale betrokkenheid 
bij de sector en affiniteit voor de sector. 

Ook een goede basiskennis en omgang 
met vee is belangrijk. Qua diergeneeskun-
dige handelingen verwachten we nog niet 
heel veel, deze zul je in de praktijk nog 
leren. 

Hoe communiceren jullie verwachtingen 
naar de jonge dierenarts? Vragen jullie 
ook naar zijn/haar verwachtingen?
In de eerste maanden gaan we veel samen 
op pad. De daarop volgende maanden 
plannen we vaste gespreksmomenten in. 
Het hangt ook af van de situatie in de prak-
tijk, als een jonge dierenarts in het begin 
“extra” is (en niet direct in iemands voet-
sporen treedt) kan je goed de tijd nemen 
voor hem/haar. In het begin vragen we ook 
actief naar de verwachtingen van de jonge 
dierenarts.

Hoe wordt een jonge dierenarts bij jullie 
ingewerkt? Krijgt hij/zij begeleiding of 
ondersteuning?
De eerste maanden gaan we dus veel 
samen naar de veehouders, veelal met 
dezelfde persoon. Zodra je alleen op pad 
gaat, krijg je ook een eigen auto mee. De 
jonge dierenarts krijgt een aparte beltoon 
op mijn telefoon, deze neem ik altijd op. 
Daarnaast moet hij/zij de ruimte krijgen 
voor ontwikkeling in zijn/haar gewenste 
richting. 

Een jonge dierenarts heeft meer tijd 
nodig voor ogenschijnlijk ‘simpele’ han-
delingen, hoe gaan jullie hiermee om?
De tijd die een ervaren dierenarts kwijt 
zou zijn wordt gerekend, er wordt voor de 
veehouder wel inzichtelijk gemaakt dat 
niet alle tijd gerekend is. 

In het kader van het opbouwen van 
ervaring (‘meekijken – meedoen – zelf 
doen)’, wanneer mag een jonge diere-
narts bij jullie helemaal zelfstandig 
werken? 
Volledig zelfstandig ben je de eerste 5 jaar 
nooit, zelfstandigheid moet geen doel 
op zich zijn. Het is maatwerk, van beide 
kanten moet je dit aanvoelen. Het is heel 
erg van de situatie afhankelijk. Belangrijk 
is dat de jonge dierenarts zich er comfor- 
tabel bij voelt. 

Welke handelingen/visites verwacht 
u dan dat als eerste zelfstandig uitge-   
voerd kunnen worden?
Bij melkvee voornamelijk bloedtappen 
en kalfjes onthoornen. Ook kinderboer- 
derijen kan je al vlot zelfstandig naartoe, 
hier is minder (tijds)druk. Ook de zoönose 
check op zorgboerderijen en andere 
administratieve visites kunnen snel alleen. 
Het is daarnaast ook goed om je gezicht 
te laten zien en veehouders te leren 
kennen bij een kop koffie! Daarnaast is 
het goed om in de eerste maanden koeien 
zelfstandig na te rijden (controleren) die 
je samen met een collega gezien/behan-
deld hebt.
Wat zouden jullie de jonge dierenart-
sen, en misschien nog wel meer de 
studenten aan de faculteit, nog mee 
willen geven?
Je maakt ze niet allemaal beter… Als je 
net van de faculteit komt kan je het idee 
hebben dat je ze allemaal beter gaat mak-
en, dit kan in de praktijk op telleurstel-
lingen uitlopen. Daarnaast is iedereen 
welkom om bij ons mee te lopen!
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Online lezing rectaal exploreren
Door: Mikko Nabuurs a.k.a. Johan the Dirt 

Op Woensdag 24 februari kwam 
Maarten Pieterse een online 
lezing geven over het Rectaal 
exploreren. Hierbij heeft hij eerst 
de theoretische kanten van het 
vak behandeld, met daarbij de in-/
uitwendige verschijnselen van de 
oestrus en verschillende oorzaken 
van het niet drachtig worden van 
een koe. Ook is behandeld hoe het 
seksen van sperma in grote lijnen 
wordt gedaan, aangezien dit in de 
afgelopen jaren heel erg populair 
is geworden. 

Verder heeft Maarten behan-
deld hoe, in theorie, bepaald kan 
worden of en hoelang een koe 
drachtig is. Dit kan gedaan worden 
door bijvoorbeeld de “mem-
braanslip” of later in de dracht 
door de fremitus van de baarmoe-
derhoornen.  

Hierna werd er wat meer de prak- 
tijk in gedoken met wat meer 
foto’s en echobeelden. Hierin 
kwamen verschillende aandoenin-
gen van het voortplantingsappa-
raat aan bod en werd er bespro-
ken hoe deze behandeld konden 
worden. 

Ook werden er echobeelden ge-
toond van verschillende fases van 
de dracht van een koe, als ook van 
vroeg embryonale sterfte en van 
een tweelingdracht.  Maarten heeft 
ook laten zien hoe het mogelijk is 
om de kalveren intra-uterien al te 
seksen. 

En tot slot heeft Maarten embryo-
transplantatie, ovum pick-up en ICSI 
behandeld, waar hij in grote lijnen 
heeft verteld wat de theorie erach-
ter is en hoe het wordt uitgevoerd. 
Al met al was het een erg interes-
sante en leerzame avond! 

Product en bestelinformatie: 
NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g

http://www.vetramil.nl
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Fotowedstrijd
Via de socials zijn jullie op de hoogte gesteld van de eerste echte veefokkers 
fotowedstrijd, met als grote prijs de coverfoto worden van de koeieletters. Als 
jurylid hebben wij Hans Germeraad  gevraagd. Hij verzorgt normaal altijd de 
mooie coverfoto voor onze koeieletters. De ingezonden geschikte foto’s zijn 
door Hans voorzien van een motivatie die jullie hier kunnen lezen.

Hooglanders zijn altijd prachtige objecten om te fotograferen. Het eerste en 
tweede beeld zijn vrijwel identiek. Op het tweede beeld is de uitdrukking van 
het dier net iets kekker. Het probleem met 2 van de 3 foto’s is dat ze horizontaal 
zijn gemaakt, terwijl een coverfoto toch echt verticaal moet. Nummer een valt 
hierdoor af. Nummer twee heeft voldoende ruimte om uit te snijden. Blijven over 
nummer 2 en 3.

De foto met de witte koeien (ik heb geen verstand van de verschillende rassen) 
in de sneeuw is op zich leuk. Voor de cover vind ik het wel veel kont. Bovendien 
moeten we gaan snijden naar het formaat 2:3, en dan hou ik een halve kont over. 
Het eerste varken is overbelicht en kijkt teveel naar de grond. Het beest lijkt ver-
stoord door de fotograaf. Dat oogt niet lekker. Het tweede varken kijkt beter in 
de lens. De belichting is ook beter.  Die kan ook door naar de tweede ronde.

De kippen. Allebei erg leuk van opzet. De Haan en de Hen liggen daar heerlijk in 
het zonnetje. Maar wel net achter die Beuk. En dat is wel het verschil tussen een 
plaat die cover-waardig is en eentje die afvalt. De foto van de kippen onder het 
molentje zijn wat onder belicht, maar daar valt wel wat aan te doen. Die mag 
door naar de volgende ronde.

En dan deze koe in de sneeuw. Het 
zwart/wit contrast is een uitdaging 
qua belichting. Ook hier erg jammer 
van de tak in de voorgrond, maar 
omdat de achtergrond zo zwart is, zo 
daar iets aan te doen zijn. Deze gaat 
dus ook door.

Dan hebben we dus twee hooglan-
ders, een varken, een kip en een grote 
grazer (is het een Galloway?) in de 
finale.

De winnaar is voor mij dan toch de grote grazer in de sneeuw, gemaakt door 
Lotte Stikvoort. Omdat het beeld uniek is (hoe vaak sneeuwt het nog zo 
in Nederland?), het beeld een uitsnede naar 2:3 mogelijk maakt, het beeld 
ruimte heeft voor de ”Koeieletters” en omdat de fotograaf als passant een 
momentopname neerzet die de lezer iets laat zien wat intrigeert. De cover 
van een tijdschrift is het zelfde als de etalage van een winkel; het moet de 
mensen nieuwsgierig maken en naar binnen lokken. Dat doet deze foto.
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Veterinair café
Door: Merel Reijnders

Op dinsdag 9 februari was het zo ver. 
Het eerste online veterinaire café! Dit 
betekent dat er dit keer geen bar klaar 
stond, maar dat je zelf met een biertje 
en een versnapering op de bank kon 
meeluisteren. Met als thema “De koe 
bij de horens vatten” onder leiding van 
Dimitry Verduyn, waarnemend voorzit-
ter van het cluster Landbouwhuisdieren 
van de KNMvD, werden de ervaringen 
van 3 jonge praktiserende dierenartsen 
gedeeld. 

Laurens de Jager, werkzaam bij Vriezen-
veen gaf ons als eerste een kijkje in zijn 
periode als praktiserend dierenarts. 
Laurens heeft ons geleerd dat com-
municatie soms misschien nog wel be-   
langrijker is dan veterinaire kennis.  
Vervolgens kwam Sophie van              
Winkel-Versteegen aan het woord. Zij 
vertelde ons met veel enthousiasme 
over haar ervaringen bij DAP ’t Groene 
Hart waar zij enkel in de landbouwhuis-
dierentak werkt. 

Ten slotte was het aan Jens van         
Rijssel om de avond af te sluiten. 
Jens heeft eerst in Duitsland ge-
werkt. Met een ander antibioticabe-
leid en een praktijkgebied zo groot 
als een derde van heel Nederland(!!) 
ging het er daar heel anders aan toe. 
Na een jaar ervaring op te hebben 
gedaan in Duitsland is hij bij adVee 
aan het werk gegaan. 

Na al deze verhalen was het aan 
Dimitry om de avond aan elkaar te 
praten. Dit deed hij aan de hand 
van een aantal fijne anekdotes van 
ervaringen tijdens zijn studie en als 
dierenarts. 
We hebben weer een goede indruk 
gekregen over de belevingen van 
een jonge dierenarts! Het was weer 
een vermakelijke en gezellige avond, 
met ook online, de nodige interactie! 
Er kwamen leuke vragen uit de groep 
en ik denk dat ik voor iedereen mag 
spreken dat de organisatie van deze 
editie weer geslaagd was! Laurens, 
Sophie, Jens en Dimitry, bedankt 
voor jullie verhalen en Evelien, 
Tomas en Fleur bedankt voor het 
organiseren van deze online editie.

Veefokker zoekt ...

In deze rubriek stelt een van ons 
Veefokkers zich aan eenieder voor die 
geïnteresseerd is. We zullen wat meer 
over hem/haar te weten te komen en 
bovenal, waar ze naar op zoek zijn!  
Naam: Malte Meyer zu Westerhausen
Leeftijd: 24 jaar  
Startjaar studie: 2020 in Utrecht (2016 
in Hannover). 
Verlanglijstje: Een vriendin die mee 
wil naar Canada, maar laten we voor de 
zekerheid met een date beginnen.
Hobby’s: Koken, alles wat buiten of op 
het water kan, jagen, vissen, hardlopen, 
m’n huis in Zweden, klussen.
Lievelingseten: Zalm & aardappelen. 
Lievelingsdier: Een koe of een hond.
Ideale eerste date: Wandelen en een 
goed gesprek.
Fokdoel: Ik hou van natuurlijke meiden 
met blauwe ogen en licht haar. Iemand 
inspirerend met humor en verstand. 
Liever geen prinsessen.
Eigenschap die niet veel mensen van 
je weten: Ik drink Prinses Lillifee thee.
Als ik de laatste persoon op aarde zou 
zijn zou ik…De tijd terugdraaien.
Wat maakt je gek? Als de computer het 
niet doet.
Ultieme vakantie: Oh ik heb heel veel 
ideeën, maar als ik moet kiezen ga ik 
voor een roadtrip en camping! Ik wil 
heel graag de middernachtzon en pool-
lichten in Noorwegen weer zien en met 
een camper door Australië rijden. Ook 

met een kano over de Amazone staat 
nog op de planning.  Of lekker rustig in 
de zomer naar mijn huis in Zweden. 
Wat zou je doen met een miljoen: Nu 
zou ik zeker niks veranderen, maar la-
ter mijn droom vervullen en een boer- 
derij met huis aan het meer opstarten.
Wat is het gekste dat je tot nu toe 
gedaan hebt in Nederland: In het 
donker met een kromme naald een 
infuus gekregen van Stijn. 
Wat vind je het leukst aan Nederland: 
De mensen die ik heb leren kennen, 
iedereen is zo chill en aardig! Verder 
denk ik hagelslag en vla.
Wat wist je nog niet van Nederland 
toen je hier kwam: Hoe direct de 
mensen hier zijn.
Laatste vraag what turns you on? Een 
schattig accent en als je Zweeds tegen 
me praat.

Denk jij na het lezen van deze rubriek, ik her-
ken mezelf in waarnaar gezocht wordt? Neem 
dan contact op! Dit kan via koeieletters2@
gmail.com of direct via het Instagramaccount 
van Malte, @malte.mzw
Of ben jij ergens naar op zoek & denk je dat 
wij je daarbij kunnen helpen? Stuur ons een 
mail en dan kijken we wat ‘Veefokker zoekt...’ 
voor jou kan betekenen! 
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Lezing Clarifide plus
Door: Renske Riemersma

Een klein groepje enthousiaste veefok-
kers had zich 11 februari virtueel ver-
zameld voor de lezing van Diewertje 
van den Dungen. Diewertje is werkzaam 
voor Zoetis, waar ze zich vooral bezig-
houdt met het voorspellen van ziektes.

Het voorspellen begint allemaal met 
een haarmonster wat opgestuurd wordt 
naar Amerika om daar het DNA uit te 
pluizen. De verkregen A, T, C en G-tjes 
worden vergeleken met een enorme 
database. Het unieke aan CLARIFIDE 
plus is dat het naast genomische voor-
spellingen van productiekenmerken ook 
voorspellingen over gezondheidsken-
merken doet.
De Dairy Wellness Profit-index (DWP$) 
geeft de verschillende kenmerken van 
zowel productie als gezondheid in één 
getal weer. Hoe hoger de DWP$, des te 
meer geld het dier zal opleveren t.o.v. 
de referentiepopulatie. 
Zo kan de boer de kalveren daarop al 
selecteren en zo de opfokkosten van 
gemiddeld 2350 euro per kalf besparen. 
Als de dieren eenmaal ouder zijn 
geworden kan men er voor kiezen om 
alleen de kroost van de dieren met een 
hoge DWP$ aan te houden.   

Hierdoor bespaart de veehouder sterk 
in de kosten. Wat voor hen erg aan- 
trekkelijk zal zijn in deze tijden, waar 
veel boeren al in financieel zwaar weer 
zitten.  

Voor veehouder en dierenarts is de ge-
netica de toekomst. ‘Data zijn de nieu-
we stethoscoop’ volgens Miel Hosten. 
Door als kalf al te weten hoe het kalf 
er genetisch voorstaat, kan er beter 
gestuurd worden naar een gezonde 
veestapel en een hoger rendement 
voor de melkveehouder. 

Indien je nu toch meer te weten wilt 
komen over dit systeem, kun je altijd 
navraag doen bij de Tolakker, aan-  
gezien CLARIFIDE plus hier nu ook 
toegepast wordt!

Online Rundveebeoordelen
Door: Annabel Boomaerts

Op 2 maart was het tijd voor een online 
RVB avond. Ik had al veel gehoord van 
het rundveebeoordelen, maar dit was 
voor mij zelf de eerste keer. Helaas niet 
in de stal op de Tolakker, maar online 
via Teams. 
We begonnen met een kleine introduc-
tie vanuit de RVB commissie, waarna 
we in kleine groepjes werden verdeeld. 
Aan de hand van foto’s en filmpjes 
gingen we koe 24 en koe 55 van de 
Tolakker beoordelen. Alle onderdelen 
kwamen aan bod; stand van de benen, 
openheid, conditie, speenplaatsing enz. 
Mijn groepje bestond vooral uit on-
ervaren studenten waardoor het voor 
een groot deel van ons nieuw was, 
maar dit maakte het zeker niet minder 
leuk. 
 

Na een uurtje sloot inspecteur Frank 
Winter aan en hij ging beide koeien 
beoordelen. Helaas waren wij met 
ons groepje niet erg goed en hadden 
we onze koe iets te hoog ingeschat. 

Ik vond het erg leerzaam om van 
Frank te horen waar hij zelf op let 
tijdens het beoordelen en wat het 
optimale is voor een koe. Het was 
een erg leuke en leerzame avond. 
Ook het online alternatief vond ik 
een erg goed alternatief, al hoop ik 
natuurlijk snel zelf in de stal te kun-
nen staan met medestudenten voor 
een real-life RVB avond. 
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Op de bank....

F.R. Attema: “Heeft een 
frituur een stekker?”
“Nee, een dieselmotor!” - 
W.A. Broekhuizen

B.M. Bokkers tijdens squad 
liedje tegen F. Attema: “ik 
kan zo diep als je wil!”

“Ik heb niets te bieden” 
- B.M. Bokkers

... bij Wienia

“Vanwege de avondklik gaat ie 
naar 22.00” 
- A.T. Wienia

“Veel minder hersencellen zal ze 
er niet van krijgen als ze met haar 
hoofd tegen een boom knalt” 
- F.R. Attema 

“Door Mikko Nabuurs a.k.a. 
Johan the Dirt” 
- B.A.J. Gerrits

Op de bank....
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Lezing  schapenkeuren
Door: Britt Abbink

Donderdag 18 februari heeft een 
lezing plaatsgevonden over scha-
pen keuren onder leiding van Henk 
Koekoek. Naast dat hij zelf 25 jaar 
zwartblesschapen heeft gehad, is hij 
ook jurylid bij het jaarlijkse keuren 
van dit ras. Allereerst kregen we een 
korte introductie over het Neder-
lands Zwartbles Schapenstamboek. 
Deze stichting is ooit opgericht om 
zeldzame rassen, zoals de Zwart-
bles te behouden. Het uiterlijk van 
de Zwartbles is erg typisch en een 
Zwartbles schaap moet in ieder geval 
een duidelijke bles op z’n kop hebben, 
met daarnaast een witte punt aan de 
staart en in ieder geval twee witte 
sokken aan de achterpoten.

Vervolgens werden zijn eigen scha-
pen gebruikt om de kenmerken toe 
te lichten. Bij de beoordeling wordt 
gekeken naar algemeen voorkomen, 
conditie, bespiering, snit, kwaliteit, 
adel en klasse. Vervolgens wordt 

gekeken naar de voorhand (kop, hals, 
schouders en borst), de middenhand 
(rug, lendenen, ribben en buik), de 
achterhand (kruis, dijen, staart, vacht 
en benen) en de boven- en onderlijn. 
De dieren worden zowel in stilstand 
als in beweging beoordeeld, waarbij 
vooral de blik en houding van het 
schaap worden meegenomen om een 
eerste indruk te krijgen. Zijn eigen 
schapen werden onder een vergroot-
glas gelegd en zowel de goede als 
de minder goede kenmerken van de 
dieren werden verduidelijkt. Deze inte- 
ressante avond heeft weer een nieuwe 
blik geworpen op de bouw en functie 
van het schaap!

Advertentie Zorgaccountants 
hele pagina

 

  
 

Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, specialist, 

tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt landelijk vanuit 

3 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. Persoonlijke aandacht en 

financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. Natuurlijk gaat het daarbij om 

accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die van belang zijn voor uw 

praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 
Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar ook 

in bijzondere situaties. Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de  minder 

alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, terugtreden/pensionering en 

zelfs conflicten. 

 
Contact 

Indien u vragen heeft of geïnteresseerd bent in onze dienstverlening dan kunt u contact met 

ons opnemen. Ons telefoonnummer is 088 – 10 20 800. www.dezorgaccountants.nl 

 

De ZorgAccountants, daar wordt u beter van! 
 

 
Vestiging Arnhem 
Velperweg 79 

Vestiging Bilthoven 
Soestdijkseweg Zuid 179 

 Vestiging Groningen 
 Hereplein 6 

6824 HH Arnhem 3721 AB Bilthoven 9711 GA Groningen 

 

https://dezorgaccountants.nl/
https://dezorgaccountants.nl/
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Lezing  schapen scannen
Door: Loes Mulders

Op donderdag 4 maart heeft Reinard 
Everts ons vanalles bijgeleerd over 
het scannen van schapen. Helaas kon 
dit jaar de praktijkavond niet geor-
ganiseerd worden vanwege de corona 
maatregelen. Ondanks dat is het toch 
een erg informatieve avond geweest!

Reinard begon met een interactieve 
quiz, waarbij de studenten een schat-
ting moesten maken van allerhande 
belangrijke cijfers; zoals bijvoorbeeld 
het gemiddelde aantal lammeren 
per ooi. Nadat de basis was gelegd, 
ging hij verder over het scannen zelf. 
Meerdere scanafbeeldingen werden 
besproken. Ook het bespreken van de 
scanafbeeldingen verliep interactief: 

Lezing  schapen voedingsuurtje
Door: Elise van Haaren

Terwijl de lammertijd in volle gang is 
en menig veefokker alweer de eerste 
lammetjes van het jaar heeft verlost, 
schuiven we op 11 maart online aan bij 
het voedingsuurtje schapen. Met een 
bijpassende achtergrond met schapen 
op teams was het woord aan Reinard 
Everts om zo’n 35 veefokkers iets te 
leren over de voeding van schapen. 
Helemaal passend bij het seizoen werd 
de groei van de lammeren en de voed-
ing van de lacterende ooien onder de 
loep genomen. Dit keer nam Reinard 
ons mee in een casus waarbij de groei 
van de lammeren niet naar verwachting 
was. Er werd gestreefd naar een groei 
van 400 gram per dag in de eerste 8 
weken, maar deze werd niet gehaald. In 
deze periode is de groei van de lam-
meren met name afhankelijk van de 
melkproductie van de ooi. De melkpro-
ductie van de ooi is weer afhankelijk 
van diverse factoren zoals: genetica, 
diergezondheid, de watervoorziening 
maar zeker ook de voeding. De VEM- en 
DVE verstrekking in het voer kunnen 
hierbij de limiterende factoren voor 

melkproductie zijn. Om een tweel-
ing gemiddeld 400 gram per dag in 
de eerste 8 weken te laten groeien, 
zijn de huidige voedernormen voor 
schapen eigenlijk niet toereikend. 
Deze normen zouden met 20 procent 
verhoogd kunnen worden om aan 
zowel de onderhoudsbehoefte voor 
het schaap als aan de melkproductie 
voor de lammeren te kunnen voldoen. 
Dit kan worden bereikt door de kwal-
iteit van het ruwvoer te verbeteren en 
daarmee de VEM en DVE per kg droge 
stof te verhogen. Ook is nog kort 
de droogstand besproken en heeft 
Reinard uitgelegd dat einde dracht de 
krachtvoergift verhoogd kan worden 
tot wel 1,5 kilogram in de week voor 
aflammeren. Al met al was het een 
leerzame avond, zijn de brandende 
vragen weer beantwoord en gaan 
we weer voor een mooi voorjaar met 
grote sterke lammeren zorgen!

de studenten konden raden wat ze 
dachten te zien. Tenslotte kwamen 
nog een aantal afwijkende beelden 
aan bod, zoals bijvoorbeeld het zien 
van vuil in de baarmoeder. Hierbij 
werd vervolgens ook verteld wat een 
mogelijke behandelmethode zou 
kunnen zijn.

Het was dus een zeer geslaagde 
avond! Reinard, bedankt!
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Veestelijk maal
Door: Frouke Attema

De lente is begonnen en bij menig van jullie zal het weer beginnen te 
kriebelen om in dit voorjaarszonnetje op het terras van een drankje te 
genieten. In tijden van Corona zullen we creatief moeten zijn en dus 
moeten we het terras naar ons thuis brengen! Daar hebben wij het 
perfecte drankje voor, namelijk de koesmopolitan! 

Per cocktail heb je hiervoor nodig:
- 45 ml citroenvodka 
- 30 ml sinaasappellikeur 
- 30 ml cranberrysap 
- Halve limoen
- Schijfje limoen
- IJsblokjes 

Je begint met het koelen van het glas door het te vullen met een aantal 
ijsblokjes. Pers nu een halve limoen uit. Vervolgens meng je de vodka, 
sinaasappellikeur, het limoen- en cranberrysap. Mocht je in het bezit zijn 
van een cocktailshaker, dan is dit het moment om hem tevoorschijn te 
halen! Zo niet,  dan werkt een lepel in een glas ook prima. Zodra je de 
bestanddelen hebt gemengd kun je het geheel inschenken. Om het af 
te maken kan je er nog een schijfje limoen aan toevoegen. Nu is je eigen 
gebouwen koesmopolitan klaar voor consumptie! 

Advertentie MSD hele pagina

 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!

http://www.my-msd-animal-health.nl/
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Onderzoek van een masterstudent
Door: Stijn Nieuwenhuis

Hallo (oud) medeveefokkers, 

Na het leuke stukje van Bastiaan is 
het deze editie mijn beurt om jullie 
iets te vertellen over mijn onderzoek. 
Ik doe onderzoek voor De Heus naar 
vooral hypocalcemie bij koeien na 
afkalven. Hiervoor brengt De Heus 
het rantsoen in beeld, ik doe voor en 
na afkalven bloedjes tappen, urine ph 
voor afkalven, body conditie scoren van  
koeien voor afkalven, pens vulling scor-
en na afkalven en de veehouder houdt 
bij of een koe ziek wordt de 21 dagen 
na afkalven. 

Dit alles gebeurt op 6 bedrijven in 
Zuid-Nederland (ik hoor jullie denken 
wat moet die tukker in Zuid-Neder-
land). Aan dit onderzoek hebben in 
totaal 4 veefokkers meegedaan. Siem 
Entius (Noord-Nederland), Thomas 
van Ham (Midden-Nederland), Marin 
Boomsma (Zuid-Nederland) en ik. Op 
10 december begon het avontuur, op 
gesprek bij de eerste boeren. In dit 
gesprek werd in kaart gebracht hoe het 
rantsoen in de aankomende periode 

eruit zag en werd ik wegwijs gemaakt 
op de bedrijven. De bedrijven lagen 
verspreid van het legendarische 
Someren tot aan Ruchpen onder de 
rook van Breda. In de dagen na de 
introductie gesprekken bezocht ik 
dan de bedrijven om de eerste droge 
koeien te scoren die rond de 14 of 7 
dagen voor afkalven zaten. Rond half 
10 was ik bij de eerste boer, laarzen 
aan, overal aan, droge koeien die ik 
moet hebben vast zetten en ja dan 
wil je een urine ph stickje pakken, 
maar deze lagen nog in Utrecht….. Ik 
kan je verzekeren dat koffie drinken 
in de veefokkerskamer dan opeens 
heel nuttig is gebleken. Gelukkig 
bleek oud-veefokker Rianne Klerx 
in de buurt te zijn. Met hangende 
pootjes vragen of je een paar urine 
sticks mag lenen en snel terug de 
dag afmaken zoals gepland. Een-
maal thuis de bloedjes afdraaien en 
serum invriezen, alles natuurlijk op je 
kamer, want thuiswerken is hip. Een 
week later het potje urine sticks maar 
terugbrengen en taart trakteren op 
de praktijk. Deze week gingen ook de 
eerste koeien afkalven en moesten 
er bloedmonsters genomens worden 
op dag 2 na afkalven. Bij de meeste 
bedrijven liepen de koeien dan weer 
tussen de koppel. In een koppel van 
90 tot 400 koeien kan dat best even 
zoeken zijn. Gelukkig was het winter 
en hadden de boeren vaak wel even 

tijd om mee te helpen zoeken. Net toen 
alles mooi liep en ik lekker iedere dag 
op pad ging voor wat koeien scoren en 
bloedjes tappen, kwam corona ook bij 
mij om de hoek kijken. Rond Oud en 
Nieuw moest ik 5 dagen in quarantaine. 
Dit betekende dat ik dierenartsen van 
de veehouder mocht gaan benaderen 
of zij in mijn plaats een bloedje wilden 
nemen van de afgekalfde koeien. 
Oud-veefokker Marlieke mocht toen 
door mijn toedoen, in haar dienst op 
1 januari een bloedje gaan tappen. Ik 
heb dan ook geleerd dat dierenartsen 
gek zijn op taart en altijd in zijn om je 
te helpen. Een ander leuk aspect van 
mijn onderzoek was het vele contact 
met de boeren, gaandeweg leerde ik de 
boer, het bedrijf, de bedrijfsvoering en 
de omgeving beter kennen (lees: heel 
veel verkeerd gereden). Ik stond ervan 
versteld hoeveel ik kwam te weten over 
de bedrijven en hoe open de boeren 
naar mij waren, ook werden soms 
zorgen gedeeld over hun toekomst, 
dan zijn 2 bakken koffie en anderhalf 
uur niks. Na alle leuke koffiemomenten 
in Brabant en de vele verhalen van alle 
boeren kan ik dan ook gerust adviseren 
om een praktisch deel in je onderzoek 
te verwerken. Dit maakt het onderzoek 
doen zoveel leuker. En een tip voor als 
je ver moet rijden voor je onderzoek en 
je ondertussen bijvoorbeeld de A2 wel 
kunt dromen, neem mensen mee op 
pad (zie foto), dat maakt het een stuk 
gezelliger.  

Nu ga ik verder met schrijven van mijn 
onderzoek, ik wou dat het net zo snel 
ging als dit stukje schrijven…  

Met Veeterinaire groet, 
Stijn Nieuwenhuis
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Voorlichtingsavond master
Door: Rick Eckhardt

Woensdagavond 17 maart stond in 
het teken van de richting Landbouw 
Huisdieren. Er kwamen verschillende 
sprekers aan het woord die elk hun 
ervaringen deelden met betrekking tot 
de master LH en de mogelijkheden die 
deze master biedt binnen het veteri-
naire bedrijfsleven. 
Allereerst Ninke-Maike van de Water, 
master student LH. Zij vertelde over 
hoe ze van kinds af aan bezig was met 
dieren en hoe zij nu bezig is met de 
afrondende fase van deze leerzame en 
vooral diverse master. Wat ze hierna 
gaat doen, “Geen idee”, maar door veel 
mee te lopen met dierenartsen en een 
groot netwerk op te bouwen kun je na 
het afronden van deze master op veel 
plaatsen aan de slag.
Als tweede spreker vertelde Karin van 
Heuven- van Kats over haar ervaringen 
in de praktijk. Ze is werkzaam bij Dier-
enkliniek Deventer, naast practicus in 
de LH sector biedt ze extern onderwijs 
aan voor studenten. Karin benadrukte 
een aantal punten die de LH sector haar 
charme geven. Allereerst de diversiteit: 
melkvee, geiten, varkens, pluimvee, 
paarden, alpaca’s en zelfs eenden be-
horen tot haar vakgebied. Ook de band 
die je opbouwt met een veehouder 

en het nodige detective werk wat je 
soms moet verrichten, behoren tot 
die punten.
Willem Dekker mocht de avond 
afsluiten. Hij is werkzaam bij de 
GD na enkele jaren in de praktijk te 
hebben gewerkt. Hij zet zich in voor 
de diergezondheid binnen de pluim- 
veesector. Dit doet hij door het mo- 
nitoren en onderzoeken van trends 
en aan de hand daarvan adviezen 
te geven aan de sector en overheid. 
Daarnaast maakt Willem deel uit van 
een specialisten team van pluimvee- 
dierenartsen. Zij worden opgeroepen 
bij hoge uitval of op basis van andere 
verdenking binnen de koppel. Tijdens 
het AI-seizoen wordt hij zo’n 4x per 
week opgeroepen, maar dat doet hij 
als practicus in hart en nieren maar al 
te graag. 
Al met al een leerzame avond waarbij 
de diversiteit van de LH sector nog 
maar eens is benadrukt.

Schapenmap/lammertijd
Door: Noa Hoekstra

Hallo allemaal! 
Mijn naam is Noa Hoekstra en ik ben 
een van de eerstejaars van dit vreemde 
jaar. De lente breekt weer aan en dat 
betekend natuurlijk dat het lammer- 
seizoen volop bezig is! Omdat ik dit 
schooljaar grotendeels thuis achter 
mijn laptop heb doorgebracht greep 
ik mijn kans om ergens te helpen in dit 
leuke seizoen dan ook graag aan. 

Via de schapenmap van de Veefokkers 
kwam ik terecht bij een boer die er voor 
open stond eerste- en tweedejaars met 
weinig ervaring de nodige kennis bij te 
brengen. De boer had een koppel van 
30 drachtige ooien. Dit is misschien niet 
heel veel maar juist daardoor had hij de 
ruimte om veel uit te leggen.

Toen het lammerseizoen net begon 
kwam ik 1 keer in de week helpen op de 
boerderij. Samen gingen we de eerste 
lammetjes langs om te controleren op 
dikke ogen, pootjes of andere proble-
men. Daarnaast mocht ik helpen met 
de oormerken voor de lammeren en 
het ontwormen en bekappen van de 
moeder ooi. Doordat de boer een erg 
divers koppel heeft heb ik ook erg veel 
geleerd over de verschillende rassen 
(uiterlijk, maar ook verschillen tussen 
de bevallingen).

In de week dat de meeste lammetjes 
verwacht werden ben ik een nacht op 
de boerderij blijven slapen. Omdat het 
maar een klein koppel is was het maar 
de vraag of er iets zou komen die nacht, 
maar ik had veel geluk! Er zijn die nacht 
drie ooien bevallen: een drieling, een 
eenling en een vierling. Op één lam-
metje na lagen ze allemaal verkeerd, 
maar elk lam is gezond en wel geboren. 
Bij alle bevallingen heb ik mogen voe-
len en moest ik vertellen hoe ik dacht 
dat het lam er voor lag, ik heb dus echt 
onwijs veel geleerd! 

Ook na die nacht kom ik elke week nog 
een keer een dag helpen met de laatst 
geboren lammetjes. Daarnaast had de 
boer voor mij geregeld dat ik een dag 
mee kon lopen met zijn veearts. Voor 
mij een zeer geslaagd eerste lammer-
seizoen dus. Reken maar dat ik volgend 
jaar weer van de partij ben!
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Afgestudeerd...
Door: Marlieke Pronk

Sinds september 2020 ben ik aan het 
werk in Oisterwijk (vlakbij Tilburg) en 
woon nu in een veelste grote an-
tikraak woning met een enorme tuin!
Het cliché dat de eerste maanden 
niet altijd even makkelijk zijn is zeker 
niet gelogen. Toch gaat er geen dag 
voorbij in dit vak waar ik niet met 
een glimlach in de auto zit naar een 
volgende klant. We hebben gewoon 
een bijzonder mooi en afwisselend 
beroep!  
Inmiddels ben ik al een aantal inte- 
ressante/bijzondere casussen tegen 
gekomen. Ergens in mijn tweede 
maand kregen we een telefoontje dat 
een hobby geit een bloed streng uit 
de vulva had hangen en dat er iemand 
moest komen. Eenmaal daar bleek 
het om een dwerggeitje te gaan die 
een streng van necrotiserend weefsel 
uit de vulva had hangen. Het geitje 
kon onmogelijk drachtig zijn aange-
zien ze al vier jaar bij deze mensen 
stond en er geen bok bij was geweest. 
Het geitje perste er soms ook op. Bij 
rectaal touché was rechts een verdik-
king te voelen wat ik niet kon plaat-
sen. Mijn DDx was op dat moment 
nog verre van compleet, behalve dat 
ik kon concluderen dat er of een vagi-
nitis of (endo)metritis sowieso gaande 
was. Aangezien de geit er duidelijk 
ongemak van had heb ik haar behan-
deld voor endometritis (oxytetracy-
cline en NSAID). De volgende dag ben 

ik terug gegaan met de echo met de 
ronde probe om meer info te krijgen. 
De interpretatie 
ervan viel echter 
tegen. Inmiddels
 was de DDx wel 
verder uitgebreid 
en is schijndracht 
en tumoreuze
 ontaarding van urogenitaalstelsel toe-
gevoegd. De geit reageerde goed op de 
therapie en de klachten verminderden. 
Jammer genoeg kwam het persen na 
vijf dagen toch terug. En trof ik haar zo 
aan (foto). Diezelfde avond hebben ik 
de geit geëuthanaseerd en is ze voor 
sectie naar de praktijk gegaan. Hier had 
ik hulp van mijn GD collega die biopten 
kan beoordelen. Het weefsel bleek te 
bestaan uit fibroblasten en de baar-
moeder was een enorme harde massa. 
Eind diagnose: leiosarcoom van de 
uterus. Het geitje was beter af zo.

.... En dan?

Gelukkig zijn er ook genoeg beesten al voorbij gekomen waar het wel goed mee 
afliep. Hier twee van mijn patiëntjes:

Nog een paar verhaaltjes die ik eigenlijk ook niet 
achterwegen wil laten. Deze koe had onder-
temperatuur en ik had de veehouder opdracht 
gegeven om haar zo warm mogelijk te houden. 
Nadat ik klaar was met behandelen kwam hij 
met een paardendeken aanzetten: “Heb jij iets 
met paarden? Ik snap niks van zo’n paardende-
ken.”

In ons gebied zijn er nog relatief veel 
vleesveehouders en hierdoor ook relatief 
meer keizersnedes. Er zijn inmiddels al 
aardig wat de revu gepasseerd en elke 
keer gaat het beter en wordt het leuker! 
Af en toe komen er ook nogal bijzondere 
verlossing voorbij zoals deze: 

Arie de Zebu mogen 
castreren.

Kalfje was extreem uitgedroogd door 
diarree, maar na 15 uur druppelinfuus 

is het kalfje lang-
zaam aan de oude 
geworden.
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Anamnese met...

Naam: Martin Houweling
Woonplaats: De Meern
Leeftijd: 59
Hoe bent u op de faculteit terecht-
gekomen en hoe lang werkt u hier 
al?
Ik ben in mei ’84 begonnen op deze 
faculteit. Dat is, pak ‘m beet, al 37 
jaar. Ik had HTS chemie gedaan en 
was op zoek naar een baan. Dit was 
mijn eerste sollicitatiegesprek, bij 
de vakgroep veterinaire biochemie 
op de oude Biltstraat, aan de Veeart-
senijlaan. Ik kwam daar aan en was 
een beetje aan de late kant, dus ik 
liep (hard). Op een stukje haalde ik 
iemand in. Ik wist op dat moment 
niet dat de mensen met wie ik het 
gesprek zou hebben van achter een 
gordijn stonden te kijken. Volgens 
hen had ik iemand ingehaald die 
altijd heel snel liep en daardoor kon 
ik blijkbaar niets meer fout doen 
en hebben ze mij meteen die baan 
aangeboden. Dit hoorde ik overigens 
pas tien jaar later van prof. Thielens. 
Tussendoor ben ik vijf jaar weggewe-
est, waarvan ik vier jaar ge-post-doct 
heb in Canada. Het overige jaar heb 
ik bij Unilever in Vlaardingen gew-
erkt. Toen mocht ik hier terugkomen, 
dus dat heb ik met beide handen 
aangegrepen.

Wat vindt u het allerleukste aan 
lesgeven op de faculteit Dierge-
neeskunde?
Nou het leukste aan lesgeven is 
natuurlijk het contact met studenten. 
Daarbij geef ik een basisvak, van cel tot 
molecuul, en daar komen de studenten 
in principe niet voor, die komen voor 
die dieren. Ik word dus altijd blij als ik 
zo’n groep studenten toch een beetje 
het gevoel kan geven dat basisvakken 
ook belangrijk zijn voor beroepen als 
dierenarts en dat is dan ook terug te 
zien in zo’n evaluatie.

Wat is u het meeste bijgebleven ti-
jdens uw werk op de faculteit Dierge-
neeskunde?
Op een gegeven moment mocht ik 
een keer het college melk geven. Toen 
dacht ik: ‘Ja, ik kan geen college melk 
geven zonder ooit een koe gemolken te 
hebben.’ Toen ben ik dus op de Tolakker 
koeien gaan melken. Dat is iets wat ik 
anders nooit gedaan zou hebben.

Hoe is werken nu met de lockdown?
Ja, dat is heel moeilijk. Ik mis heel erg 
dat geen enkele student zomaar zijn 
camera aan zet. Je ziet dan niet hoe 
iets valt. Je kunt dan een grapje mak-
en, maar je ziet totaal niet hoe dat 
overkomt, het is heel steriel allemaal. 
Aan de andere kant stellen studenten 

Martin Houweling

wel veel meer vragen. Ik heb studenten 
gesproken waarvan ik het idee heb dat 
ze in de collegezaal de vraag niet hadden 
gesteld en dat is dan weer fijn.

Wat is de gekste vraag die een student 
u ooit heeft gesteld?
Vragen zijn nooit gek, maar iemand heeft 
me ooit gevraagd of ik uit de omgeving 
van Amsterdam kwam. Dan zeg ik: ‘Heb 
je niet goed opgelet?’ Want ik ventileer 
altijd heel goed dat ik niks met 020 heb!

Wat zijn naast het lesgeven uw 
hobby’s?
Ik ben een enorme sportfanaat. Vroeger 
heb ik heel veel gevoetbald, maar dat 
doe ik nu niet meer. Ik hou het nu ge-
woon bij dagelijks fietsen. Ik zou ook 
graag mijn oude hobby vissen weer 
oppakken, het is te lang geleden dat ik 
een hengeltje heb uitgeworpen. Verder 
maak ik vaak crypto’s en ik verzin ze ook 
wel eens!
Martin heeft speciaal voor ons een toe-
passelijke crypto gemaakt!: 

 “De veefokkers vinden dit een makkelijk 
ovaaltje, maar zonder sperma wordt het 

niets” (5 letters)

Als u nu weer op vakantie zou mogen, 
waar zou u dan naartoe gaan?
Canada of Noorwegen! Mijn hart ligt toch 
echt in Canada, dat komt ook omdat ik er 
vier jaar gewerkt heb. Aan de westkant, 
dus heel dicht bij de Rocky Mountains, 

ik krijg er nu weer kippenvel van! 
Noorwegen is ook prachtig, met zijn 
groene, smaragdachtige fjorden. 
Canada heeft echter als bonus dat je 
er af en toe beren tegenkomt.

Wat is uw lievelingsdier?
Ik kan niet echt specifiek een ke-
uze maken, maar als ik echt moest 
kiezen dan zou ik kiezen voor beren. 
Zwarte beren, want die heb ik vaak 
gezien in de Rocky’s. Ik heb daar wel 
eens een hele dag naar zitten turen, 
zo’n beer met een paar jongen. Dat 
is zo spectaculair.

Heeft u een lievelingsliedje?
Ik zing natuurlijk altijd de bèta-
oxidatie song, maar dat is niet mijn 
favoriete liedje hoor! Ik hou wel van 
liedjes waarmee ik mee kan zingen. 
Ik ben uit het discotijdperk, dus het 
moet wel een discosong zijn. Relight 
my fire van Dan Hartman kan ik wel 
lekker meelallen, maar dan wel de 
extended version.

Wat is iets wat u aan alle studenten 
zou willen meegeven?
Dat je jezelf moet blijven. Als je hard 
werkt en in jezelf gelooft, dan kun je 
meer dan je je ooit had voorgesteld.
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Column
Door: Erwin Hoogland

Erwin Hoogland is commissaris van  
de Veefokkers en schrijft in deze 
editie een column met zijn visie op 
de overgang van de studie naar de 
veterinaire praktijk. Heb je vragen 
of opmerkingen? Mail je vraag naar 
koeieletters2@gmail.com, dan zor-
gen wij dat je vraag bij Erwin terecht 
komt.

De uitkomsten van de enquête 
‘Herziening masteropleiding dierenart-
sen’. Ik moet echt zeggen: buitengewoon 
interessante materie. 

Diagonaal erdoorheen lezend beschikt 
de ideale dierenarts in ieder geval, heel 
verrassend, over een praktische instelling 
en is hij of zij communicatief vaardig. In 
het verlengde daarvan worden als 
verbeterpunten voor de pas 
afgestudeerde dierenarts genoemd: 
praktische vaardigheden, kennis van veel 
voorkomende (lees: alledaagse) aandoe-
ningen en communicatie. In de opleiding 
zouden onderwerpen als veterinaire 
kennis en kunde en communicatie dan 
ook meer aan bod moeten komen.

Veel dierenartsen, zowel de meer 
ervaren als de pas afgestudeerden, en 
veel studenten hebben bovenstaande 
aangegeven en wijzen vervolgens naar 
de faculteit ‘om hier iets aan te doen’. Op 
de vraag wat de betreffende dierenarts of 
student hier zelf al aan heeft gedaan of 
doet blijft het vervolgens stil…
En dat is jammer, want naar mijn beschei-
den verwachting gaat de faculteit dit niet 
of nauwelijks oppakken; in ieder geval 
niet op de korte termijn. Aan de ene kant, 
omdat het simpelweg hun taak niet echt 
is. Aan de andere kant, als de faculteit 
hier al iets structureels mee wil, vragen 
aanpassingen in dit soort organisaties 
echt heel veel tijd.

De vraag is dus of je als student 
en aankomend dierenarts je lot in 
handen wilt leggen van de faculteit? 
Of kies je ervoor de ‘tekortkomingen’ 
van de studie zelf op te pakken en ga 
je bijvoorbeeld meelopen in 
praktijken? 

Dit meelopen in praktijken heet vlak 
voor afstuderen ‘de externe stage’ en 
wordt niet voor niets bestempeld als 
meest waardevol ter voorbereiding 
op de praktijk. Mogelijk alleen wat 
aan de late kant, dus misschien zou je 
het zelf wat kunnen vervroegen?

Advertentie CRV hele pagina

https://www.crv4all.nl/
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VOORSPELLEN, 
SELECTEREN EN 
MANAGEN MET 
DIERGEZONDHEIDS-
KENMERKEN

• vroeg inzicht in genetisch potentieel vaarskalveren
• selecteren op koe- en kalfgezondheidskenmerken
• sturen op gezondere veestapel én hoger rendement
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WWW.SELECTERENOPDIERGEZONDHEID.NL
WWW.CLARIFIDEPLUS.NL
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